



UNIVERSITÉ DE FRIBOURG
UNIVERSITÄT FREIBURG

The Institute for Family Research and Counselling (IFF) University of Fribourg

Seminar for Refugees and Asylum Seekers at the University of Fribourg

Who is interested in attending a course for Refugees and Asylum Seekers at the *University of Fribourg* during the Spring Semester of 2019, hosted by the *Institute for Family Research and Counselling*?

The seminar is designed for persons who have completed secondary school as well as for those who would like to study at university, are students, or have finished university studies.

The course will examine a range of topics centred on family relations in participants' countries of origin and in Europe from the standpoint of various disciplines (anthropology, law, psychology, sociology). In March 2019 (08-03-2019) we shall invite participants for half a day to Fribourg to attend the kickoff meeting of the seminar. There, the content and aims of the course will be discussed with the involved professors. The participants will be introduced in two tasks that they will do as homework over the next two months and mail us. From March to May, participants will a) read a text and b) write a short essay describing the significance of family relations in their country of origin.

They will also receive feedback by e-mail. Following this meeting, then, in May 2019 the seminar will take place on three Fridays at weekly intervals in Fribourg (03rd, 10th, and 17th of Mai).

During the first two days, a series of lectures will examine and compare family relations in European and non-European contexts from the perspective of the above-mentioned disciplines. Each lecture will be followed by a discussion with the participants.

On the final day, each participant will present an exposé on the situation of the family in his or her country/culture of origin with reference to the anthropological, psychological, sociological, and legal issues addressed in the previous lessons. The seminar will conclude by general debate.

Those who complete the seminar will receive a Certificate of participation.

Transport by train from Lausanne or Bern to Fribourg will be covered by the organisers.

Working languages are English and French.

Interested persons may contact us via e-mail as soon as possible at: institut-famille@unifr.ch

Prof. Édouard Conte, Prof. Meinrad Perrez, Prof. Dominik Schoebi (Director of the Family Institute)



UNIVERSITÉ DE FRIBOURG
UNIVERSITÄT FREIBURG

Institut de Recherche et de Conseil dans le Domaine de la Famille

Séminaire pour réfugiés et demandeur-e-s d'asile à l'université de Fribourg

Qui souhaite participer à un cours pour réfugiés et demandeur-e-s d'asile à l'université de Fribourg au semestre de printemps 2019 organisé par l'*Institut de recherche et de conseil dans le domaine de la famille* ?

Ce séminaire s'adresse à des personnes ayant complété leurs études secondaires et à celles qui souhaitent entrer à l'université, y étudient, ou ont obtenu un diplôme.

Le cours examinera un ensemble de questions concernant les relations de famille dans les pays et cultures d'origine des participant-e-s, ainsi qu'en Europe, dans diverses perspectives (anthropologique, juridique, psychologique ou sociologique). Nous inviterons les participant-e-s à assister à un kickoff meeting du séminaire à Fribourg pour une demie journée en mars 2019 (08-03-2019). À cette occasion, le contenu et les objectifs du cours feront l'objet d'une discussion avec les enseignants. Les participants seront introduits dans deux tâches qu'ils feront au cours des deux prochains mois. On demandera aux participant-e-s a) de lire un texte et b) d'écrire un petit essai sur la signification des rapports de famille dans leur pays d'origine.

Vous enverrez les résultats par courrier électronique aux organisateurs du Séminaire. Vous recevrez également des commentaires par courrier électronique. Puis, en mai 2019 le séminaire aura lieu trois vendredis à intervalles hebdomadaires à Fribourg (03, 10, et 17 mai).

Lors des deux premières journées, une série de conférences examinera et comparera les relations de famille en contextes européens et non européens dans la perspective des disciplines mentionnées. Chaque conférence sera suivie d'un débat avec les participants.

Au cours de la dernière journée, chaque participant-e présentera un exposé sur la situation de la famille dans son pays/culture d'origine en se référant aux questions anthropologiques, juridiques, psychologiques et sociologiques abordées dans les conférences. Le séminaire se conclura par un débat général.

Celles et ceux qui complètent le séminaire recevront un Certificat de participation.

Le transport par train de Lausanne ou Berne à Fribourg sera pris en charge par les organisateurs.

Le langage de travail seront le français et l'anglais.

Les personnes intéressées peuvent nous contacter dès que possible à : institut-famille@unifr.ch

Prof. Édouard Conte, Prof. Meinrad Perrez, Prof. Dominik Schoebi (Director of the Family Institute)

Calendrier

Inscription à partir du mois de novembre (2018) au février (2019)

8 mars 2019:

Kickoff meeting de 13h30 à 18h à l'Université de Fribourg

9 mars à mi-avril 2019:

Lecture d'un texte sur la famille et **rédaction** d'un petit essai sur la famille du pays d'origine, en français ou en anglais

3, 10 et 17 mai 2019 :

Séminaire dans les localités de l'université de Fribourg chaque vendredi de 10h à 18h.

Repas de midi au restaurant universitaire

Calendar

Registration from November (2018) until February (2019)

March 8, 2019:

Kickoff meeting from 13h30 to 18h at the University of Fribourg

March 9 to mid-April 2019:

Reading a text about the family and **writing a small essay** on the family of the country of origin, in French or in English

May 3, 10 and 17, 2019:

Seminar in the localities of the University of Fribourg every Friday from 10h to 18h.

Lunch at the university restaurant